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國人專屬的AI學習夥伴

想多了解「全民英檢」評量重點？
想增加「全民英檢」考前練習經驗？
想看看自己還不熟悉哪些題型？

想快速了解自己目前的能力？
想彈性運用時間、無壓力自我評量？
想了解自己專屬的強弱項分析及進步方向？
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免費加入



另可到「學習記錄」專區，查詢或下載自己
的作答紀錄及診斷回饋！

開啟學習歷程

GEPT iPrep

初級、中級、中高級
口說、寫作任務

初級、中級、中高級
聽讀測驗

選擇計時模式還可獲得：

測驗成績
試題解答
試題詳解

強弱項分析
分項能力表現
專屬的學習策略
尚待加強的關鍵字彙和句型

屬於你的個人化
診斷回饋！

全民英檢級分
尚無法掌握發音的字彙
學習回饋
參考答案

自我診斷/自我測試
快速獲得挑戰級數建議 輕鬆依照

自己的步調答題

練習模式

比照正式測驗時間
限時完成作答

計時模式

選定任務、熟悉題型
完成作答、送交評分

AI自動評分

GEPT iPrep使用導覽
「全民英檢i學網(GEPT iPrep)」由國家發展委員會及財團法人語言訓練測驗

中心(LTTC)合作推出，是國內第一座運用「全民英檢」大數據建置、且適合全齡
學習者之英語能力診斷回饋平台。

本平台獨創運用「全民英檢」長期累積之資料庫來訓練AI評分模型，希望提
供學習者便捷的自我評量資源，也期許為國內正式測驗導入AI輔助評分系統奠
定基礎，迎向國際測驗AI運用趨勢。其理念獲國家發展委員會肯定，在研發建
置及平台初期營運階段提供補助，加速平台問世，並利本服務提供免費體驗。

平台名稱中的字母「 i 」有數位學習、行動學習、智慧學習等之聯想，同時
也有學習操之在「 我 」之意，希望透過此服務，使用者能夠愛( i )上英語學習。
平台未來將持續充實內容、優化功能，期陪伴學習者精進英語能力，發揮「學習
夥伴」功能。

關於全民英檢 i學網 (GEPT iPrep)

政府支持與普及性
獲國家發展委員會雙語政策補助，平台免費開放，適用各階段、年齡層學習者。

完整「全民英檢」考前練習
提供聽力、閱讀、口說及寫作任務，包含無標準答案的開放式題型，內容取自
「全民英檢」官方題庫。

輔助學習多用途
不僅有助於「全民英檢」報考者考前熟悉題型，協助考生自我評估與設定學習目
標；也有益於一般民眾平日學習英語與自我評量。教師與學習者皆可使用，作為
輔助教學或自學工具。

標準化評分
依「全民英檢」測驗標準由AI自動評分，並標註CEFR級數，同時提供分數與個人
化回饋（聽力/閱讀：提供能力指標、未精熟單字/文法及學習建議；口說/寫作：
提供語音、語法等偵錯批改）。

GEPT iPrep的核心特色
屬於你的個人化

診斷回饋！
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字彙與句型

「強弱項分析」提供各
項能力指標達成率。

進一步了解自己可能尙
未精熟的字彙與句型，
聽發音、看例句。

Lorem ipsum

例句  執行動作的人未知或不重要  

強弱項分析-例題與解析

Q

正確答案
C

試題解析
本題評量「整合歸納多項訊息」的能力。回答這類問題時，如果文章不長，宜全篇完整看過；文章
如果較長，至少瀏覽每個段落的主題句（第1句）和支持句（第2-3句），以掌握各段核心重點和整篇
文章的脈絡。

A

B

D

測驗級數：中級(CEFR B1)
本類型題目評量考生查閱、比較多篇文章中的資訊，或從單篇文章中整合多項訊息
的能力。
下面是一篇有關芬蘭桑拿浴的說明文，請完整地讀過，然後找出文章的重點。
註：本例題僅供示意參考，不是本次測驗的題目。

East Asians are familiar with the physical benefits of bathing in hot springs. In 
Finland, people use saunas for similar reasons. A sauna is a small wooden hut or a 
room inside a house. By means of a stove, the sauna is first heated to between 
seventy-one and one hundred degrees Celsius. After people shower and clean 
themselves, they go into the sauna and sit on a wooden bench. They take a towel 
with them to sit on, as the bench might be quite hot. Every few minutes, they pour 
some water over heated stones on top of the stove to create new steam. After a 
while they go outside, jump into a pond or take a cold shower, and then go back 
into the sauna again. They repeat this process two or three times and wash 
themselves again at the end. Afterwards, they often eat some Finnish sausage and 
have some beer or soft drinks. Saunas are very popular in Finland, and there are 
two million saunas for the country's entire population of 5.5 million people.

 
What is this article mainly about?

How hot springs and saunas are different

Why taking a sauna bath is good for you

How people in Finland take a sauna bath

Where the best locations for saunas are

C

聽力、閱讀模擬測驗
提供豐富個人化診斷回饋。
提供官方題庫初級、中級、中高級聽力、閱讀測驗。
加入會員，不限次數、不限期間使用。

點擊能力指標，閱讀實
際例題、解析以及相關
學習策略。

3 4

almost animal apple bakery

basement borrow bucket bus

cafeteria careful chemical chopstick

coast complain cost crazy

almost
初級 副詞

關閉

幾乎

這個十月我們幾乎沒有一天是放晴的。

We had almost no sunny days in October. 

根據您本次的表現，我們從試題整理了您可能尙未精熟的字彙與句型，建議您進一步瞭解並實際練習運用。

重點字彙

重點字彙

[被動語態]

被動語態(Passive Voice) 

被動語態的用法:主詞 + beV + p.p.(過去分詞) 

當①想強調動作或接受動作的人或物，或②執行動作的人未知或不重要時，可以 

例句   想強調動作或接受動作的人或物 

我們的房子是十年前老爸蓋的。 

說明 : 本句強調主詞「房子」是由「爸爸」(by my dad)在十年前蓋的。 

使用被動語態(beV + p.p.)，請看下面的例句 :  

1

主詞
Our house was built   by my dad 10 years ago. 

beV p.p.

這個瓶子是用來澆花的。 

說明 : 本句強調主詞「瓶子」的功能(watering the flowers)，至於動作的執行者並非此
      句要強調的重點。 

主詞
The bottle is used  for watering the flowers.  

beV p.p.

能根據字面意義理解言談 

能將習得的生活用語運用於新情境 

能釐淸上下文關係， 並根據語境推敲含意 

能整合歸納多項訊息或多篇文本中的訊息 

強弱項分析
聽力

閱讀

能根據字面意義理解言談 

能將習得的生活用語運用於新情境 

能釐淸上下文關係， 並根據語境推敲含意 

能整合歸納多項訊息或多篇文本中的訊息 

85%

100%

90%

70%

85%

100%

75%

80%

2
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4 級分
CEFR B1

您的任務表現

您的錄音

參考答案

級數：中級

恭喜您！最高5級分，您獲得4級分。已達中級看圖敘述任務的通
過標準(4級分)，即已達CEFR B1的程度。您的作答內容大致切題，
語法、字彙使用雖有錯誤，但無礙溝通。

音檔逐字稿
This might be a park because you can tell that there is grass and a lot of trees in the background of the 
picture. And the girl in the picture on the left is sketching. You can see from the picture that she's painting 
some grass and green trees. And the advantage of doing such activity in the outside is that the weather 
might be unpredictable and you can maybe there is rain or something or bugs around. advantage is that 
you can get to learn more about the nature and it seems like it's kind of cold but I think it's maybe 
autumn because some people are wearing long sleeves but some are wearing short sleeves.

音檔逐字稿
This place looks like a park in a city because, as we can see, there are trees and a lot of grass. I can also 
see some stone seats in the background. The woman sitting on the right is painting. She is concentrating 
on copying the scene in front of her. She may be finishing her work right now because she has already 
painted a lot. Painting is fun because people feel relaxed when they are creating art. Painting outdoors 
can be very interesting because you can enjoy the fresh air and beautiful scenery and release your 
creative energy all at the same time. The people in this picture are wearing casual clothes. They may be 
members of an art club. I think they're enjoying looking at each other's pictures.

GEPT級分與
級分說明

自己的錄音
謄錄稿與音檔

參考答案與
音檔

口說、寫作任務練習
目前提供6種任務，含封閉式任務（有標準答案，例如單句寫作）及開放式
任務（沒有標準答案，例如看圖敘述）。

採AI自動評分，所回饋之級分透過GEPT正式作答、評分資料以及評分標
準訓練AI評分模型所得。部分任務則透過串接大語言模型及語音辨識系統，
提供改進建議。

4 級分
CEFR B2

您的任務表現

您的作答

參考答案

級數：中高級

恭喜您！最高5級分，您獲得4級分。已達中高級中譯英任務的通過標
準(4級分)，即已達CEFR B2 或以上的程度。 您的作答內容適切表達
題意，文段結構及連貫性大致良好；用字遣詞、文法、拼字、標點
及大小寫偶有錯誤，但不妨礙題意之表達。

The number of learners that are home-schooled is increasing each year. Such kind of educational mode 
is more flexible than traditional on-site education in schools. Parents can adjust pedagogical methods 
based on their children's learning styles, reduce children's frustration, and enhance their confidence 
level. Home-schooling has quite a few advantages but one should be cautious about adopting it. After all, 
parents acting as teachers is not an easy task. Parents must have sufficient patience and time, and 
children must have motivation and the willingness to adapt to such a mode.

在家自學的人數逐年增加，這種教育方式比傳統到學校學習的方式有彈性，父母可依孩子的學
習方式調整教學方法、減少孩子的學習挫折、增強他們的自信心。雖然在家自學有不少優點，
但應謹愼為之。畢竟，父母當老師不是件容易的事，父母須要有足夠的耐心與時間，孩子也須
有學習動力及意願配合。
The number of people who are educated at home is increasing every year. This educational method is 
more flexible than the traditional way of learning at schools. Parents can adapt their teaching methods 
according to their children's learning styles, reduce their children's frustration with learning, and increase 
their children's self-confidence. Although educating children at home has a lot of advantages, it should be 
done with caution. After all, it is not easy for parents to act as teachers. Parents need to have sufficient 
patience and time, and children should have the motivation to learn and be willing to cooperate.

文意 

  1. 「Such kind of educational mode is more flexible than traditional on-site education 
in schools」中的「on-site education in schools」可以簡化為「the traditional way of 
learning in schools」。

詞彙

 1. 「confidence level」可以簡化為「self-confidence」。

語法 

1. 「Home-schooling has quite a few advantages but one should be cautious about 
adopting it」中建議加上逗號以分隔兩部分，改為「Home-schooling has quite a few 
advantages, but one should be cautious about adopting it」。

其他 

1. 「After all, parents acting as teachers is not an easy task」建議改為「It is not easy for 
parents to become teachers」。

中譯英寫作任務診斷回饋
GEPT級分與

級分說明

文意、詞彙、語法等
面向之建議回饋

參考答案

看圖敘述口說任務診斷回饋

5 6



4 級分
CEFR B1

您的任務表現

您的錄音

參考答案

級數：中級

恭喜您！最高5級分，您獲得4級分。已達中級看圖敘述任務的通
過標準(4級分)，即已達CEFR B1的程度。您的作答內容大致切題，
語法、字彙使用雖有錯誤，但無礙溝通。

音檔逐字稿
This might be a park because you can tell that there is grass and a lot of trees in the background of the 
picture. And the girl in the picture on the left is sketching. You can see from the picture that she's painting 
some grass and green trees. And the advantage of doing such activity in the outside is that the weather 
might be unpredictable and you can maybe there is rain or something or bugs around. advantage is that 
you can get to learn more about the nature and it seems like it's kind of cold but I think it's maybe 
autumn because some people are wearing long sleeves but some are wearing short sleeves.

音檔逐字稿
This place looks like a park in a city because, as we can see, there are trees and a lot of grass. I can also 
see some stone seats in the background. The woman sitting on the right is painting. She is concentrating 
on copying the scene in front of her. She may be finishing her work right now because she has already 
painted a lot. Painting is fun because people feel relaxed when they are creating art. Painting outdoors 
can be very interesting because you can enjoy the fresh air and beautiful scenery and release your 
creative energy all at the same time. The people in this picture are wearing casual clothes. They may be 
members of an art club. I think they're enjoying looking at each other's pictures.

GEPT級分與
級分說明

自己的錄音
謄錄稿與音檔

參考答案與
音檔

口說、寫作任務練習
目前提供6種任務，含封閉式任務（有標準答案，例如單句寫作）及開放式
任務（沒有標準答案，例如看圖敘述）。

採AI自動評分，所回饋之級分透過GEPT正式作答、評分資料以及評分標
準訓練AI評分模型所得。部分任務則透過串接大語言模型及語音辨識系統，
提供改進建議。

4 級分
CEFR B2

您的任務表現

您的作答

參考答案

級數：中高級

恭喜您！最高5級分，您獲得4級分。已達中高級中譯英任務的通過標
準(4級分)，即已達CEFR B2 或以上的程度。 您的作答內容適切表達
題意，文段結構及連貫性大致良好；用字遣詞、文法、拼字、標點
及大小寫偶有錯誤，但不妨礙題意之表達。

The number of learners that are home-schooled is increasing each year. Such kind of educational mode 
is more flexible than traditional on-site education in schools. Parents can adjust pedagogical methods 
based on their children's learning styles, reduce children's frustration, and enhance their confidence 
level. Home-schooling has quite a few advantages but one should be cautious about adopting it. After all, 
parents acting as teachers is not an easy task. Parents must have sufficient patience and time, and 
children must have motivation and the willingness to adapt to such a mode.

在家自學的人數逐年增加，這種教育方式比傳統到學校學習的方式有彈性，父母可依孩子的學
習方式調整教學方法、減少孩子的學習挫折、增強他們的自信心。雖然在家自學有不少優點，
但應謹愼為之。畢竟，父母當老師不是件容易的事，父母須要有足夠的耐心與時間，孩子也須
有學習動力及意願配合。
The number of people who are educated at home is increasing every year. This educational method is 
more flexible than the traditional way of learning at schools. Parents can adapt their teaching methods 
according to their children's learning styles, reduce their children's frustration with learning, and increase 
their children's self-confidence. Although educating children at home has a lot of advantages, it should be 
done with caution. After all, it is not easy for parents to act as teachers. Parents need to have sufficient 
patience and time, and children should have the motivation to learn and be willing to cooperate.

文意 

  1. 「Such kind of educational mode is more flexible than traditional on-site education 
in schools」中的「on-site education in schools」可以簡化為「the traditional way of 
learning in schools」。

詞彙

 1. 「confidence level」可以簡化為「self-confidence」。

語法 

1. 「Home-schooling has quite a few advantages but one should be cautious about 
adopting it」中建議加上逗號以分隔兩部分，改為「Home-schooling has quite a few 
advantages, but one should be cautious about adopting it」。

其他 

1. 「After all, parents acting as teachers is not an easy task」建議改為「It is not easy for 
parents to become teachers」。

中譯英寫作任務診斷回饋
GEPT級分與

級分說明

文意、詞彙、語法等
面向之建議回饋

參考答案

看圖敘述口說任務診斷回饋

5 6



GEPT

國人專屬的AI學習夥伴

想多了解「全民英檢」評量重點？
想增加「全民英檢」考前練習經驗？
想看看自己還不熟悉哪些題型？

想快速了解自己目前的能力？
想彈性運用時間、無壓力自我評量？
想了解自己專屬的強弱項分析及進步方向？

服務專線 (02) 2369-7127      全民英檢網 GEPT.org.tw

免費體驗各級聽讀考題

免費加入


